



U.S. Embassy

Doha, Qatar

Please follow the steps below *before* your immigrant visa interview at the U.S. Embassy in Doha, Qatar.

Step 1: Get a medical exam in Qatar

As soon as you receive your appointment date, you must schedule a medical exam in Qatar. Click the "Medical Exam Instructions" button below for a list of designated doctors' offices in Qatar. Please schedule and attend a medical exam with one of these doctors before your interview.

[Medical Exam Instructions](#)

Step 2: Complete your pre-interview checklist

It is important that you bring all required original documents to your interview. We've created a checklist that will tell you what to bring. Please print the checklist below and bring it to your interview along with the listed documents.

[Pre-Interview Checklist](#)

Step 3: Review interview guidelines

Read our interview guidelines to learn about any special actions that you need to take *before* your visa interview.

[Interview Guidelines](#)

Contact information

U.S. Embassy
22nd February Street
Al Luqta District
P.O. Box 2399
Doha, Qatar

☎ Phone:
(974) 4496-60000

✉ Email:
ivconsulardoha@state.gov

🌐 Website:
qa.usembassy.gov

☒ Cancel and Reschedule:
ivconsulardoha@state.gov

📍 Map:



Other links

- [Diversity visa instructions](#)
- [After your interview](#)
- [Frequently asked questions](#)
- [Qatar Document Guide](#)

Social media



Interview Preparation Video



Updated March 28, 2018

Medical Exam Instructions



All immigrant visa applicants, regardless of age, require a medical examination prior to the issuance of a visa. Only a physician accredited by the U.S. Embassy can perform this exam. **It is your responsibility to schedule a medical exam with the clinic listed below before your visa interview** at the U.S. Embassy. Medical examination results from other physicians will not be accepted.

Approved clinic

Doha Clinic

Al-Mirqab Street

Doha, Qatar

Tel: 974 4438 4333

Items to bring to your medical examination

Bring the following items to your medical exam:

- Your visa interview letter,
- Your passport,
- Two (2) recently taken passport-sized color photographs,
- A printed copy of the [Medical Letter on page 7](#), and
- A copy of your immunization records.

You must pay all medical examination fees, including x-ray and blood test fees, directly to the examining physician.

During the medical exam

The medical examination will include a medical history review, physical examination, and chest X-ray, gonorrhea test, and blood tests (for applicants 15 years of age or older). The United States also requires tuberculosis (TB) testing for all applicants two years of age and older. Please be prepared to discuss your medical history, medications you are taking, and current treatments you are undergoing. More information on general medical requirements for U.S. immigrants is available [here](#).

U.S. immigration law requires immigrant visa applicants to obtain certain vaccinations prior to the issuance of a visa. Current immigrant visa vaccination requirements are available [here](#). You can also read Frequently Asked Questions about our medical examination requirements [online](#).

After the medical exam

When your examination is completed, the doctor will provide you with exam results in two (2) sealed envelopes. **DO NOT OPEN THESE ENVELOPES. Instead, bring them both to your visa interview.**

Any x-rays taken will be given to you. You **DO NOT** need to bring the x-rays to your visa interview unless you suffer from tuberculosis (TB). However, you **must** carry the x-rays with you when you travel to the United States for the first time. The medical report must be less than six months old when you enter the United States as an immigrant.

Pre-Interview Checklist



Please use the list below to determine the items that every applicant must bring to the immigrant visa interview. Any documents that are not in English must be accompanied by a certified English translation:

- A copy of your NVC interview letter (does not apply to Diversity Visa, fiancé(e), adoptive, or asylee/refugee applicants).
- Unexpired passport valid for six (6) months beyond your intended date of entry to the United States and a photocopy of the biographic page (where your name and photo are located). Please also bring any previous passports used to travel to the United States with previously issued U.S. visas.
- Two (2) color photographs of each person applying for a visa (5 cm x 5 cm). Please review our [online photo requirements](#).
- Confirmation page from the Form DS-260 Application for an Immigrant Visa you submitted online at ceac.state.gov/iv.
- Your **original** birth certificate, English translation, and a photocopy. (*Qatari certificates are only available to those born after 1969.*)
- Medical examination results in a sealed envelope (*if the physician gives you these results*).
- Original or certified copies of birth certificates for all children of the principal applicant (even if he or she is not accompanying).

Applicants who fall into any category listed in italics below should bring these additional documents:

For family-based visa applications:

- The appropriate [Form I-864 Affidavit of Support](#) for **each** financial sponsor along with a photocopy of the sponsor's IRS transcript or most recent U.S. federal income tax return, and any relevant W-2s.
- Proof of your U.S. petitioner's status and [domicile](#) in the United States (photocopy of a U.S. passport, naturalization certificate, or lawful permanent resident card).
- Evidence of the relationship between the petitioner and visa applicant (such as photographs, letters, or emails).
- If you are married:* Your **original** marriage certificate, English translation, and a photocopy. (*Qatari certificates are only available for Muslims for marriages after 1957; they are not available to Christians.*)
- If you were previously married:* Your **original** divorce or spouse's death certificate, English translation, and a photocopy.
- If you are older than 16 years of age:* The **original** police certificate from your country of current residence and countries of previous residence. If these three items are **all** true, you must bring a more recent police certificate to the interview:
 1. You are older than 16 years;
 2. You obtained a police certificate and submitted it to NVC more than one year ago; and
 3. You still live in the country that issued the police certificate.
- For employment-based visa applications:* Letter from your U.S. employer dated less than one month ago.
- If you have ever been convicted of a crime:* Court and criminal records, English translation, and a photocopy.
- If you have served in any country's military:* Military records (Qatari military card), English translation, and a photocopy.
- If you are adopted:* Adoption papers or custody documents, English translation, and a photocopy.
- If you are the petitioner's stepchild:* The **original** marriage certificate of the petitioner and your biological parent, English translation, and a photocopy along with divorce records for any previous marriages of either parent.

Interview Guidelines



Sending documents to the U.S. Embassy in Doha

If the U.S. Embassy requests additional information or documentation from you, the consular officer will provide instructions on how to submit those to the embassy.

Rescheduling or cancelling your interview

If you are unable to attend your appointment, please email ivconsulardoha@state.gov. **There may be a significant wait before the next available appointment**, so please attempt to attend the date already assigned. For some family-based and employment preference visa categories, a visa became available within the month you have been scheduled by NVC. DV applicants should be aware that visas are numerically limited and must be issued by September 30 of the program year. **There is no guarantee that a visa will still be available on the date of your rescheduled interview.** Please carefully consult the [Visa Bulletin](#) before you request to reschedule your interview.

Security screening procedures

All visitors to the U.S. Embassy in Doha must follow certain security procedures. Any visitor who declines to be screened by U.S. Embassy security personnel will be unable to enter the embassy. To avoid delaying your entry and that of those in line behind you, please bring only what is required for your interview. Please do not arrive earlier than 15 minutes before your appointment – you cannot enter the embassy any earlier.

Accompanying persons

Attorneys are **not** permitted to accompany clients into the waiting room or to their interview. Only the following persons may accompany a visa applicant to their interview:

- Interpreter: Applicants may bring ONE interpreter if they do not speak English or Arabic well enough to participate in an interview.
- Special Needs Visitors: Applicants may bring ONE person to help if they are elderly, disabled, or a minor child.

Immigrant visa fees

If you have not paid all required fees to the National Visa Center, please be prepared to pay these fees on the day of your interview. All fees may be paid in either U.S. dollars or the Qatari dollar equivalent. We only accept cash and credit cards (Visa, MasterCard, American Express, Novus/Discover, and Diners Card). We cannot accept personal checks. *Please note that if you are found ineligible to receive a visa, the application fee cannot be refunded.* A complete list of fees can be found [here](#).

Do not make travel plans outside of Qatar

If your visa is approved, we will keep your passport at the embassy while we prepare your immigration packet and print a visa for your passport. We will return your passport to you later via courier services only. If you have to travel within Qatar while your passport is still with us, please make sure you have a valid picture ID other than your passport.

After Your Visa Interview



A consular officer can make a decision on a visa application only after reviewing the formal application and interviewing the applicant. ***There is no guarantee that you will receive a visa.*** Do not sell your house, car or property, resign from your job or make non-refundable flight or other travel arrangements until you have received your immigrant visa.

If more information is needed

Sometimes a consular officer is unable to make a decision on a visa application because he/she needs to review additional documents or the case requires further administrative processing. *When additional documents are requested*, the consular officer will give you a refusal letter that asks you to submit additional documents. The letter will include instructions on how to send those documents to the embassy.

Administrative processing takes additional time after the interview. Most administrative processing is resolved within 60 days. However, the timing varies based on the circumstances of each case. Before inquiring about the status of administrative processing, please wait **at least** 60 days after your interview.

What happens after visa approval

Passport, Visa, and Sealed Immigrant Packet – We will place your immigrant visa on a page in your passport. Please review your visa to make sure there are no spelling errors. We will also give you a sealed envelope containing documents that you must give to U.S. immigration authorities when you arrive in the United States for the first time. ***Do not open this envelope. You must carry it with you. Do not put it in your checked luggage.*** If you receive X-rays during your medical examination, carry those with you and give them to the U.S. immigration authorities.

USCIS Immigrant Fee – All individuals who are issued immigrant visas overseas must **pay an [Immigrant Fee](#)** to U.S. Citizenship and Immigration Services (USCIS) **prior to traveling** to the United States. This fee is for processing your residency status and printing your Permanent Resident Card. The only people exempt from paying this fee are: children entering the United States under the Hague Process, returning residents, and people traveling on a K visa.

When You Should Travel – You must enter the United States *before* the expiration date on your visa, which is usually six months from the date of printing. Your visa cannot be extended and all fees are nonrefundable. The principal applicant must enter **before or at the same time** as other family members with visas. Unless they are eligible for benefits under the Child Status Protection Act, children who are issued a visa before turning 21 years of age must enter the United States **before** their 21st birthday to avoid losing their immigrant status.

Getting a Green Card – Your Form I-551 Permanent Resident Card, also known as a green card, will be automatically mailed to the address in the United States that you write in your visa application form. This is a very important document that proves you have permission to reside in the United States. *If you plan to travel outside the U.S. before your green card arrives:* Please consult [USCIS's](#) and [CBP's](#) websites for rules about what documents you need to re-enter the country. We also recommend you check with the airline to ensure you are in compliance with their rules. *Once your card is issued, you should not stay outside of the United States for more than one year. If you do, you will lose your status as a Lawful Permanent Resident.*

Children's Issues – In the United States, children are required to have certain vaccinations before they can enroll in school. We recommend that you bring your child's complete vaccination records with you to the United States. If your child is adopted, you have full custody as a result of a divorce, or you share custody with another parent, you should bring a copy of all applicable adoption or custody papers from the authoritative court in your home country. You will need these papers (translated into English) for issues such as school enrollment, medical care, and eventual citizenship.

Information for New Immigrants – Please visit the USCIS web page for helpful information on moving to the United States. You can read their publication "[Welcome to the United States: A Guide for New Immigrants](#)" online.

Diversity Visa Applicants – Additional Information



If you are interviewing for a Diversity Visa (DV), all of the above instructions apply to you. Please schedule and attend a [medical examination](#) prior to your visa interview, and gather the required documents.

*Below are additional instructions that apply **only** to DV applicants.*

Bring to your interview

In addition to the documents listed on the [Pre-Interview Checklist](#) in this package, DV applicants should also bring the following items to your visa interview:

- Appointment information printed from the “Entrant Status Check” on the [E-DV website](#).
- Documents showing that you have either a qualifying high school education **OR** two (2) years of qualifying work experience in the five (5) years immediately prior to application (for the principal applicant only; more information is available [online](#)).
- Payment in cash of the \$330 Diversity Visa Application Fee for each visa applicant.

Review your DV Lottery entry

Prior to your visa interview, we recommend that you review the data on your initial E-DV entry. On your initial E-DV application, you must have correctly entered your marital status. If you are legally married you must have listed your spouse, even if you are currently separated from him/her (unless your spouse is a U.S. citizen or Lawful Permanent Resident).

Additionally, you must have listed ALL of your living children who are unmarried and under 21 years old. This includes your natural children, your spouse’s children, or children you have formally adopted in accordance with the laws of your country.

Failure to have listed an existing spouse or children at the time of your entry in the Diversity Visa lottery will result in the denial of your visa and visas for your family. Any fees paid to the U.S. government in support of your visa application(s) are nonrefundable. If you failed to include a child who had already been born, or a spouse to whom you were married when you entered the lottery, you should not proceed with the visa application. You can review the eligibility requirements [online](#).

Medical Appointment Letter



Please print this page and bring it to your medical examination appointment along with the items listed in [Step 1](#) above. Give this letter to the reception desk at the medical clinic.



Embassy of the United States of America *Doha, Qatar*

Medical Exam for Immigration to the United States

At this time you and your family members applying for an Immigrant Visa are eligible to undergo a medical examination with one of the Embassy panel physicians. Please present this letter to the reception at Doha Clinic located on Al-Mirqab Street in Doha, Qatar.

On the day of your medical exam present this letter with your appointment letter from NVC, valid passport(s) and two color passport-sized photographs for each family member. There will also be a fee at the hospital for each examination.

Please ensure all medical information is answered correctly on the forms. After the medical exam is completed it will be valid for six months. The hospital will give two sealed envelopes for each family member to bring to the scheduled interview with the U.S. Embassy.

For information on hospital timings, please contact 974 4438 4333.

If you have any further questions or concerns, please contact us at ivconsulardoha@state.gov.

Sincerely,

Immigrant Visa Unit
Consular Section
U. S. Embassy Doha, Qatar
Email: ivconsulardoha@state.gov
Website: <http://qatar.usembassy.gov>



يرجى اتباع الخطوات التالية قبل حضورك لموعد مقابلتك في السفارة الأمريكية بالدوحة، قطر.

عمل الفحص الطبي الخطوة 1:

فور تلقيك لموعد مقابلتك يرجى حجز موعد لعمل الفحص الطبي في الدوحة، ثم أدخل لموقع "تعليمات الفحص الطبي" في الاسفل لمعرفة قائمة الاطباء المخولين في قطر، و يرجى الحجز والتحضير لعمل الفحص الطبي قبل موعد مقابلتك.

تعليمات الفحص الطبي

الخطوة 2: اكمال قائمة الطلبات لما قبل المقابلة

من الضروري جدا ان تحضر جميع المستندات الأصلية المطلوبة منك في يوم موعد مقابلتك، وقد جهزنا لك لائحة لتعرف المطلوب منك إحضاره، ويرجى طباعة هذه اللائحة المحددة في الاسفل مرفقة بالطلبات ليوم موعد مقابلتك.

قائمة المستندات المطلوبة ما قبل المقابلة

الخطوة 3: مراجعة ارشادات المقابلة

يرجى قراءة ارشاداتنا حول المقابلة لتعرف ما اذا كان هناك بعض الإجراءات الخاصة التي يجب ان تتبعها قبل موعد مقابلتك .

ارشادات للمقابلة

تعليمات الفحص الطبي

جميع المتقدمين لتأشيرة الهجرة بغض النظر عن اعمارهم عليهم القيام بعمل الفحص الطبي قبل ان يتم إصدار التأشيرات لهم.

الطبيب المعتمد من قبل السفارة الأمريكية هو فقط من يمكنه إجراء الفحص الطبي .

حجز موعد مع العيادة الطبية المعنية المحددة هي مسؤوليتك، والمذكورة في الاسفل، وذلك للقيام بعمل الفحص الطبي قبل الحضور لموعد مقابلتك في السفارة الامريكية .

لا تقبل اي نتائج للفحوص الطبية من اطباء اخرين.

العيادة الطبية المعتمدة

عيادة الدوحة

شارع المرقاب

الدوحة ، قطر

تلفون : 97444384333

اشياء يجب احضارها لعمل الفحص الطبي

- خطاب موعد المقابلة للتأشيرة
- جواز سفرك
- صورتين جديدتين ملونتين بحجم ما يطلب للجوازات
- صورة الخطاب الطبي الصفحة سبعة
- صورة من كرت التطعيمات

عليك دفع جميع رسوم الفحوص الطبية بما فيها الرسوم الخاصة بالاشعة وتحليل صورة الدم الشامل مباشرة للجهة الطبية المخولة بعمل الفحص الطبي.

عند الفحص الطبي

سوف يشمل الفحص الطبي مراجعة كاملة لتاريخك الطبي، والفحص البدني الشامل، وعمل أشعة للصدر واجراء اختبار السيلان وفحص الدم (ويكون لكل المتقدمين للتأشيرة من كانت اعمارهم من 15 سنة فما فوق).

تلزم حكومة الولايات المتحدة الامريكية جميع المتقدمين لتأشيرة الهجرة بعمل فحص لمرض السل وهذا للجميع ابتداء من عمر السنتين فما فوق .

نرجو الاستعداد لمناقشة تاريخك الطبي والافصاح عن الادوية التي تتناولها في الوقت الحاضر.

توجد معلومات طبية عامة للمهاجرين الى الولايات المتحدة الامريكية في هذا [الموقع](#).

يطلب قانون الهجرة الامريكية من كل مهاجر أخذ بعض التطعيمات قبل اصدار تأشيرة الهجرة .

راجع معلومات التطعيمات الجديدة في هذا [الموقع](#).

كما يمكن قراءة الاسئلة المتكررة واجاباتها حول فحوصنا الطبية في في هذا [الموقع](#).

بعد الفحص الطبي

عند اكمالك لفحوصك الطبية سيقوم الطبيب المختص باعطائك نتائج الفحوص الطبية خاصتك في ظرفين مختومين.

يرجى عدم فتح هذين الظرفين. سلمهما عند حضورك لموعد مقابلتك .

كما سيعطى لك ظرف الاشعة، يمكنك الاحتفاظ به وعدم احضاره للمقابلة الا في حالة ان يكون لديك شكوى من مرض السل، وفي جميع الاحوال يجب عليك ان تأخذ ظرف الاشعة معك عند وصولك لأول مرة للولايات المتحدة الامريكية .

يجب ان لا يكون الفحص الطبي قد تجاوز الستة اشهر عند دخولك الولايات المتحدة الامريكية كمهاجر .

☑ قائمة مراجعة بالمستندات المطلوبة للمقابلة

- يرجى استعمال القائمة الموضحة أدناه لتحديد المطلوب احضاره من كل متقدم في مقابلة تأشيرة الهجرة .
- أي مستندات تكون بغير اللغة الانجليزية يجب ترجمتها الى اللغة الانجليزية ترجمة معتمدة .
- رسالة الموعد (لا تطبق على المعاملات الخاصة بمعاملات اليانصيب، وبالمخطوبين، وبالمتبنين واللاجئين).
- جواز سفر ساري المفعول لا تقل مدة صلاحيته عن ستة اشهر عند الدخول الى الولايات المتحدة مع احضار نسخة من الصفحة الاولى للجواز والمحتوية على المعلومات الشخصية (مطلوب فقط الصفحة التي بها البيانات الشخصية كالاسم وصورة حامل الجواز). كما نرجو احضار الجوازات القديمة المحتوية على اي تأشيرات امريكية صدرت في الماضي .
- صورتين ملونتين ذات خلفية بيضاء (5 سم في 5 سم
- يرجى مراجعة [متطلبات الصورة](#)
- نسخة من الاستمارة دي اس 260 وهي الاستمارة المعبأة اليكترونيا لمعاملة الهجرة وذلك من خلال [الموقع](#)
- اصل وصورة مترجمة للانجليزية لشهادة الميلاد (شهادات الميلاد القطرية تتوفر لكل من ولدوا بعد عام 1969.
- نتائج الفحص الطبي المغلفة في ظرف (وقد قام الطبيب المختص بتسليمها لك)
- النسخ الأصلية أو طبق الاصل المعتمدة لشهادات الميلاد لجميع ابناء مقدم الطلب الرئيسي (حتى لو لم يكن مرافقا لهم).

مطلوب المستندات الاضافية التالية لمن هم ضمن احدى هذه الفئات:

- فئة المهاجرين من الاقرباء المباشرين للمواطن الامريكي :
- احضار الضمانه الكامله مرفقا بها صورة من الضرائب من النوع (الار اي اس) أو من صورة من الضرائب الفيدرالية من النوع (1040) مع نسخة من (اي دبليو تو) ان توفرت.

Form I-864 Affidavit of Support

- صورة من شهادة الجنسية او بطاقة الإقامة الدائمة (صورة الجواز الامريكي او الجرين كارد للضامن مع بيان حالة اقامته بالولايات المتحدة الامريكية).
- ادلة عن العلاقة بين المواطن الامريكي ومقدم التأشيرة (كالصور العائلية والخطابات و رسائل البريد الإلكتروني).
- ان كنت متزوجا : احضار الاصل والصورة المترجمة بالانجليزية لشهادة الزواج (شهادات الزواج القطرية تتوفر للمسلمين وتصدر منذ عام 1957 ولا تتوفر للمسيحيين).
- ان كنت متزوجا سابقا , فعليك احضار شهادة الطلاق او شهادة الوفاة اصل وصورة منها مع الترجمة
- إذا كنت فوق 16 سنه من العمر:
- عليك احضار الاصل من شهادات حسن السيرة والسلوك من موطنك ومن البلد الذي تعيش فيه بالوقت الحاضر وكذلك من اي بلد كنت قد عشت فيه في السابق.
- ان كانت تنطبق عليك احدى الشروط التالية فيجب عليك احضار حسن سيرة وسلوك جديدة في يوم مقابلتك الشخصية:

1. ان كان عمرك 16 سنة او اكثر

2. انك قد قدمت شهادة حسن السيرة والسلوك لمركز التأشيرات الوطني منذ اكثر من ستة اشهر .

3. انك مازلت مقيما في البلد الذي اصدر لك شهادة حسن السيرة والسلوك .

فئة المهاجرين في معاملات تأشيرات العمل :

- عقد عمل جديد من مقدم العمل بالولايات المتحدة الامريكية لا يزيد تاريخ صدورها عن شهر .
- ان كنت مدان في جريمة سابقا :
- مطلوب التقارير الجنائية ووثائق المحكمة مترجمة للغة الانجليزية مع احضار نسخة منها.
- ان خدمت في الجيش لاي بلد : احضار مستنداتك العسكرية (مثلا كالبطاقة العسكرية القطرية) مترجمة للانجليزية مع نسخة منها.
- إذا كنت متبنى : عليك احضار مستندات التبني او الرعاية مترجمة للانجليزية، مع نسخة منها.
- ابن زوج او زوجة للمواطن الامريكي: يرجى احضار شهادة زواج المواطن الامريكي من احد الوالدين واحضار اصل وصورة مترجمة مرفقا معها شهادة الطلاق او شهادة الوفاة لاحد الوالدين .

دليل المقابلة

إرسال المستندات إلى السفارة الأمريكية في الدوحة

إذا قامت السفارة الأمريكية بالتواصل معك وطلبت المزيد من الاوراق والمعلومات فان المسئول القنصلي سوف يعطيك معلومات عن كيفية احضارها هذه الاوراق الى السفارة.

لإلغاء الموعد او تغيير موعد المقابلة

إذا تعذر عليك الحضور لموعدك مقابلتك يرجى ابلاغنا على البريد الالكتروني التالي:

ivconsulardoha@state.gov

ان الغاء موعد معين واعادة جدولة موعد المقابلة مرة اخري يستغرق فترة يجب اخذها في الاعتبار لذا يرجى الالتزام بالموعد المحدد لك منذ البداية . بالنسبة لبعض انواع التأشيرات الخاصة بأقرباء المواطنين الامريكي او تأشيرات العمل هذه التأشيرات تتوفر فقط خلال فترة الموعد المحدد للمعاملة من قبل مركز التأشيرات الوطني. المتقدمين لمعاملات اليانصيب DV عليهم ان يعرفوا ان تأشيراتهم محددة بالارقام وهذه التأشيرات تنتهي بانتهاء برنامج اليانصيب الذي يكون بتاريخ 30 سبتمبر من كل عام .

لانضمن توفر التأشيرات عند تغيير موعد المقابلة الجديد. لذا يجب مراجعة نشرة الاصدارات الدورية [بالتأشيرات](#) قبل عمل تغيير موعد جديد.

الاجراءات الامنية المتبعة

ان كل من يدخلون سفارة الولايات المتحدة الأمريكية في الدوحة تطبق عليهم اجراءات أمنية صارمة عند الدخول. وأي زائر يرفض اتباع هذه الاجراءات الامنية المطبقة من قبل حراس أمن السفارة سيمنع من الدخول. ولتجنب التأخير في الدخول عن موعدك وكذلك لتجنب الاخرين من خلفك في الصف عن التأخير يرجى ان تحضر فقط ما هو مطلوب منك للموعد . كما نرجو حضورك بفترة 15 دقيقة قبل الموعد - لن يسمح لك بالدخول للسفارة قبل ذلك.

المرافقون

لا يسمح للمحامين بمرافقة موكلهم في الدخول الى صالة الانتظار او الحضور للمقابلة الشخصية.

ومن يمكن مرافقة المتقدم للتأشيرة عند المقابلة هم :

- مترجم : يمكن للمقدم للتأشيرة احضار مترجما واحدا معه للمقابلة اذا كان المقدم لا يعرف اللغة الإنجليزية أو العربية بشكل كاف يمكنه من التفاهم في مقابلة التأشيرة .
- مرافق لذوي الاحتياجات الخاصة : يمكن السماح لشخص واحد بمرافقة المتقدم للتأشيرة اذا كان كبيرا في السن او به اعاقة او كان طفلا صغيرا .

رسوم تأشيرة الهجرة

ان لم تدفع رسوم المعاملة كاملة لمركز التأشيرات الوطني، فعليك بدفعها في يوم المقابلة. جميع الرسوم تدفع بالدولار الأمريكي أو ما يعادلها بالريال القطري . نقبل دفع الرسوم نقدا او ببطاقات الائتمان (الفيزا، الماستر كارد، الامريكان إكسبريس، نوفوس / ديسكوفر، وبطاقة داينرز). لا نقبل الشيكات الشخصية. يرجى التنبيه هنا ان رسوم المعاملة لا تسترد في حالة رفض التأشيرة.

يمكن الاطلاع على قائمة الرسوم الكاملة في [في هذا الموقع](#).

عدم تحديد السفر لخارج قطر

إذا تمت الموافقة على تأشيرتك فاننا سنحتفظ بجواز سفرك لمدة قصيرة يتم أثناءها طباعة تأشيرتك وتجهيز الظرف المختوم والمحتوي على اوراقك في معاملة الهجرة . سنعيد اليك جوازك ومايلزم عندما تكون جاهزة . ان كنت تريد السفر في داخل قطر وبينما نحن محتفظين بجواز سفرك فعليك ان تحتاط في ان يكون معك هوية بها صورتك لتتمكن من استعمالها عند التنقل.



بعد موعد المقابلة للتأشيرة

يستطيع المسؤول القنصلي اتخاذ قراره في معاملة معينة بعد مراجعته الرسمية لملف الهجرة واجراء المقابلة الشخصية للمقدم للتأشيرة . فلا هناك ضمانة ولا هناك تأكيد في الحصول على التأشيرة .

فلا تقم ببيع منزلك، او سيارتك أو ممتلكاتك ولا تستقيل عن عملك ولا تقوم بعمل حجوزات للسفر او تقوم بشراء تذاكر غير مستردة حتى تحصل على التأشيرة .

عند طلب المزيد من المعلومات

في بعض الأحيان لا يتمكن المسؤول القنصلي من اتخاذ قراره فوراً في معاملة معينة لذلك قد يطلب المزيد من العمل الإداري او يطلب المزيد من الوثائق الإضافية . فعندما يطلب القنصل ذلك فإنه سوف يعطيك ورقة رسمية بما يطلب لكي تتمكن من مراجعتها وتحضير الطلبات المحددة فيها حيث ستحتوي تلك الورقة تعليمات في كيفية احضار تلك الطلبات الى السفارة.

بالنسبة للإجراءات الإدارية فإنها ستأخذ فترة زمنية اضافية غير محددة بعد المقابلة. ولكن معظم حالات الأجراء الإداري تنتهي خلال 60 يوماً. وقد تختلف تلك الفترة الزمنية للإجراء الإداري من معاملة لاخرى وعلى حسب ظروف المعاملة ومعطياتها. لذا نرجو التريث حتى مرور شهرين على الأقل من بداية العمل الإداري قبل الاستفسار عن حالة معاملتك.

ماذا يحدث بعد الموافقة على التأشيرة

جواز السفر، التأشيرة، والظرف المختوم بالاوراق الرسمية:

سنضع تأشيرتك في صفحة من صفحات جوازك ، **فيرجي** التدقيق في معلومات التأشيرة للتأكد من عدم وجود اي خطأ بها. وسنرفق مع جوازك ظرفاً مغلفاً يحتوي على المستندات التي قدمتها في معاملتك لكي تسلمها لسلطات الهجرة الأمريكية عندما تصل إلى الولايات المتحدة الأمريكية في المرة الأولى .

يرجى عدم فتح هذا الظرف، ويجب ان تأخذه معك شخصياً، ولا تضعه داخل امتعتك، كما يجب ان تأخذ ظرف الأشعة السينية معك وتسلمه لسلطات الهجرة الأمريكية كما اعطي لك من قبل الطبيب المختص.

رسوم ادارة الهجرة الامريكية - جميع الذين اصدرت لهم تأشيرات الهجرة في الخارج عليهم دفع الرسوم الخاصة لادارة الهجرة الامريكية قبل السفر للولايات المتحدة الامريكية . هذه الرسوم تخص معاملة اقامتك و اصدار بطاقة الاقامة الدائمة الجرين كارد.

هناك من هم معفيون من هذه الرسوم وهم : اولئك الحاصلين على التأشيرات بالتبني تحت بند معاهدة "هيج" والعائدين مرة اخرى الى الولايات المتحدة ممن كانوا قد حصلوا على الجرين كارد سابقا وكذلك الحاصلين على تأشيرة من النوع K وهي تأشيرة خاصة للمخطوبين .

متى تستطيع السفر: يمكنك السفر الى الولايات المتحدة طالما تأشيرتك صالحة ولم تنتهي بعد، وعادة تكون التأشيرة صالحة لمدة ستة أشهر من بادية طباعتها. لا تمديد التأشيرة ولا تسترد الرسوم الخاصة بها. يستطيع المقدم الاساسي في المعاملة بالدخول الى الولايات المتحدة الامريكية لوحده ان شاء او مع أفراد اسرته في نفس الوقت ان اراد. وبالنسبة للابناء المنضويين تحت نفس معاملة مع ابائهم الاستفادة من قانون حماية العمر وحتى يمكنهم تفادي فقدان تأشيراتهم نتيجة لتجاوز اعمارهم ال 21 عاما عليهم الدخول للولايات المتحدة بمجرد صدور التأشيرات لهم .

الحصول على بطاقة الإقامة الدائمة – بطاقة الإقامة الدائمة وتسمى بالجرين كارد ويتم ارسالها لك مباشرة على عنوانك الذي حددته في الولايات المتحدة الامريكية. هذه البطاقة مهمة جدا لاثبات احقيتك في الإقامة في الولايات المتحدة. فاذا كنت ترغب للسفر خارج الولايات المتحدة وقبل ان تحصل على بطاقة الجرين كارد فعليك مراجعة ادارة [الهجرة والجوازات](#) الامريكية او ادارة [الهجرة والجمارك](#) الامريكية ومواقعهما لتتعرف على القوانين واللوائح والبدائل المتاحة لك حتى تتمكن من الرجوع مرة اخرى للولايات المتحدة الامريكية. كما نحثك على مراجعة مكاتب الطيران واستشارتهم في شروطهم فيما يخص هذا الشأن . فحينما تكون من حاملي البطاقة الدائمة فعليك الالتزام بالقوانين الملزمة لهذه البطاقة حيث لا تبقى خارج الولايات المتحدة لمدة سنة او اكثر وان حصل ذلك فانك لن تستطيع بالعودة للولايات المتحدة وتكون قد فقدت وضعية المقيم بالولايات المتحدة الامريكية.

قضايا الأطفال: قبل الالتحاق بالمدارس في الولايات المتحدة الامريكية يجب حصول الاطفال على بعض التطعيمات. لذا نرجو احضار بطاقة التطعيمات الكاملة لطفلك إلى الولايات المتحدة. وان كان عندك طفل بالتبني نتيجة تبني مشترك للطفل او نتيجة لزواج فعليك احضار الوثائق اللازمة لهذا التبني او الولاية لهذا الطفل وتكون صادرة من قبل المحكمة المسؤولة في بلدك . ستحتاج الى هذه الأوراق (ويجب ان تكون مترجمة إلى الإنجليزية) عندما تقوم بتسجيل الطفل في المدرسة وفي الرعاية الطبية والجنسية الامريكية في نهاية المطاف.

معلومات للمهاجرين الجدد: يرجى تصفح موقع ال "USCIS" للحصول على معلومات مفيدة عند الانتقال إلى الولايات المتحدة. يمكنك قراءة المنشور او خلال الانترنت ["Welcome to the United States: A guide for New Immigrants"](#).



لمعاملي تأشيرات اليانصيب – معلومات إضافية

إذا كنت ستقابل لتأشيرة معاملة اليانصيب على (DV rsity Visa) فان كل التعليمات المذكورة سابقا تسري عليك. فيرجى الحجز وعمل الفحص الطبي وتحضير الاوراق المطلوبة منك قبل المقابلة .

وفيما يلي تعليمات إضافية تخص معاملي اليانصيب فقط .

التحضير للمقابلة

بالإضافة إلى الاوراق المطلوبة في قائمة ما قبل الموعد على كل معاملي لتأشيرة اليانصيب احضار التالي :

- الرسالة الخاصة بالموعد والصادرة من "Entrance Status Check" على [موقع الكتروني DV-E](#)

- احضار الشهادات الدراسية المؤهلة كالثانوية او ما فوقها او ما يوازيها من خبرة عمل يتطلب خبرة خمس سنوات قبل التقديم لليانصيب

- المعامل الرئيسي لليانصيب فقط) وتوجد معلومات اكثر حول ذلك في هذا [الموقع](#)

- دفع مبلغ \$ 330 رسوم المقابلة لكل شخص مقدم في المعاملة .

مراجعة المعلومات الاولية في تقديم اليانصيب

قبل الحضور للمقابلة في معاملة اليانصيب نحثك على مراجعة بياناتك الاولية التي وضعتها في تقديمك الاولي لليانصيب فعلى سبيل المثال اذا ذكرت بأنك متزوج فاعلم انك لم تنسى ذكر اسم زوجتك في بيانات التقديم الإلكتروني الأولي . كما يجب عليك ذكر حالتك الاجتماعية بشكل صحيح. سواء كنت متزوجا او مطلقا ويستثنى من ذلك اذا كان الزوج او الزوجة مواطنا أمريكيا أو يحمل بطاقة الإقامة الدائمة.

بالإضافة إلى ذلك، يجب أن تكون قد سجلت كل ابنائك الغير المتزوجين ومن هم اقل من 21 سنة. ويشمل كل ابنائك او ابناء الزوج او الزوجة والابناء بالتبني والمعتمد وفقا لقوانين بلدك.

عدم إدراج الزوج او الزوجة او احد الابناء في التقديم الاولي لليانصيب ينتج عنه رفض تأشيرتك وتأشيرة كل افراد عائلتك.

جميع الرسوم المدفوعة لحكومة الولايات المتحدة فيما يخص معاملة اليانصيب غير مستردة . فان لم تدرج اسم احد من ابنائك او ابناء زوجتك الموجودين قبل تقديمك الاولي لليانصيب فالأفضل ان لا تكمل او تستمر في المعاملة . يمكنك مراجعة المعلومات الاليكترونية المتوفرة عن [متطلبات التأهل](#) .



رسالة موعد الفحص الطبي

يرجى طباعة ورقة طلب الفحص الطبي واحضارها معك في موعد فحصك الطبي مع كل الطلبات المذكورة في [الخطوة 1](#) أعلاه. قدم هذه الرسالة لمكتب الاستقبال الخاص بالعيادة الطبية.

سفارة الولايات المتحدة الأمريكية
الدوحة ، قطر

الفحص الطبي للمهاجرين الى الولايات المتحدة الأمريكية

بإمكانك في الوقت الحاضر أنت وجميع أفراد عائلتك القيام بعمل الفحص الطبي لدى أحد الأطباء في عيادة الدوحة الطبية المعتمدة لدى السفارة الأمريكية . يرجى تقديم هذه الرسالة الى مكتب الاستقبال في عيادة الدوحة والكائن في شارع المرقاب.

قدم هذه الرسالة مع رسالة الموعد التي وصلتك من قبل المركز الوطني للتأشيرات مع الجوازات السارية وصورتين ملونتين بحجم المطلوب للجوازات لك ولجميع أفراد العائلة.

سيكون هناك رسوم للعيادة الطبية تدفع لكل فحص من الفحوص الطبية التي ستجرونها.

يرجى تعبئة كل المعلومات الطبية صحيحة على كل الاستمارات .

عند الانتهاء من الفحوص الطبية تكون النتائج صالحة لمدة ستة أشهر . ستستلم من العيادة الطبية ظرفين مغلفين لكل فرد من أفراد العائلة عليك احضارها لمقابلتك في السفارة.

لمعلومات اوقات الدوام للعيادة الطبية يمكنك الاتصال بالرقم 97444384333

ان كانت لديك اي استفسارات او اسئلة يرجى التواصل معنا على

ivconsulardoha@state.gov

مع اطيب التحيات

القسم القنصلي
سفارة الولايات المتحدة الأمريكية
قسم الهجرة